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Protokół nr XXXIII/2014 

z XXXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 29 stycznia 2014 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14.00 do 

16.50. W sesji udział wzięło 15 radnych, 8 pracowników urzędu gminy, 6 zaproszonych gości 

oraz 1 osoba zainteresowana obradami. 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy. 

2.Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy w 2013 roku. 

3. Sprawozdanie z działalności Rady i Komisji Rady Gminy Zławieś Wielka za 2013 

rok. 

4.Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2014 r., 

2) w sprawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przez 

samorządowe jednostki budżetowe gminy Zławieś Wielka prowadzące 

działalność oświatową, 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych,  

5) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś Wielka oraz planów 

pracy Komisji Stałych Rady Gminy Zławieś Wielka, 

6) w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

7) w sprawie wyrażenia woli współpracy pomiędzy Gminą Zławieś Wielka, a 

pozostałymi gminami tworzącymi miejskie Obszary Funkcjonalne Bydgoszczy i 

Torunia przy realizacji zadań przewidzianych dla Związku ZIT, 

8) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto, 

9) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

10) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,  
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11)  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  

5. Informacja o pracach wójta między sesjami. 

6.  Wolne wnioski i zapytania. 

7.  Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

        

1. Sprawy organizacyjne 

1) Otwarcie obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym otworzył XXXIII sesję Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 14, co stanowi 

kworum niezbędne do prowadzenia obrad i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Przywitał przybyłych gości, wójta wraz z pracownikami urzędu gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, prezesa oraz komendanta Gminnego OSP, sołtysów, radnych, 

zaproszonych gości oraz wszystkie osoby zainteresowane obradami. 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił, aby z porządku obrad radni wykreślili projekty uchwał oznaczone nr 3 i 4 dotyczące 

podatku od nieruchomości oraz uchwały przygotowane przez GOPS oznaczone nr 9 i 11. Dodał, 

że do porządku obrad dodaje się nowy projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Toruńskiemu.(Z sali obrad wyszła radna Małgorzata Kutnik). Zapytał, czy ktoś z 

radnych zgłasza wnioski do porządku obrad. Nikt z radnych nie zabrał głosu. W wyniku 

przeprowadzonego głosowania przy 13 głosach za porządek obrad został przyjęty. 

4) Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

(Na salę obrad wróciła radna Małgorzata Kutnik). Powiedział, że protokół z XXXII sesji 

Rady Gminy był dostępny na stronie internetowej i można było się z nim zapoznać w biurze 

Rady, znajduje się na sali obrad. Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu. W 

wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty przy 13 głosach za i 1 

wstrzymującym się. 

2. Informacja o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie gminy w 2013 roku. 

Robert Babiarz - Prezes Zarządu Gminnego OSP 

Przedstawił sprawozdanie z działalności OSP na terenie gminy Zławieś Wielka za 2013 rok. 

(Na salę obrad weszła radna Katarzyna Zielińska). 
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za przedstawienie sprawozdania. Powiedział, że jest pewien, że każda wydana 

złotówka na OSP jest bardzo ważna, a pomocy otrzymywanej od OSP nie da się przeliczyć na 

żadne pieniądze. Otworzył dyskusję, zapytał czy radni chcą zadać pytanie prezesowi. Nikt z 

radnych nie zgłosił się. Przewodniczący powiedział, że sprawozdanie było czytelne i 

wyczerpujące, dodał, że takie rzeczy jak poświecenie i prywatny czas nie były wymienione, a 

są one nie mniej ważne. Zaznaczył, że OSP tworzą mieszkańcy, bardzo się cieszy, że wójt nie 

szczędził środków finansowych na straże, ponieważ dzięki temu funkcjonują one jak należy i 

są na wysokim poziomie. Prywatnie jest wdzięczny za pomoc, dzięki której straty w jego 

gospodarstwie są znacznie mniejsze niż mogłyby być. 

Robert Babiarz - Prezes Zarządu Gminnego OSP 

Dodał, że akurat w tym przypadku strażacy mieli problem z wodą, który cały czas im 

doskwiera. Po zakupie nowego samochodu jest on znacznie mniejszy, ale w przyszłości 

przydałby się samochód na większą ilość wody. Podziękował Panu Zbigniewowi Ziębie, 

Wojciechowi Piątkowskiemu oraz Stefanowi Kowalskiemu rolnikom z terenu gminy, za 

szybką reakcję i użyczenie beczkowozów, które wykorzystano podczas gaszeniu pożaru.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Jeszcze raz podziękował i poprosił o przedstawienie kolejnego punktu z porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Rady i Komisji Rady Gminy Zławieś Wielka za 2013 rok. 

Sylwia Sypek – podinspektor ds. obsługi Rady Gminy i jej organów 

Przedstawiła ww. informację. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował, zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Nikt z radnych nie zabrał 

głosu.  

4. Podjęcie uchwał. 

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Złożył wniosek o nieodczytywanie treści projektów uchwał. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Po przeprowadzonym głosowaniu przy 13 głosach za i 2 wstrzymujących się postanowiono o 

nieodczytywaniu projektów uchwał. Poprosił Panią Skarbnik o omówienie pierwszego 

projektu uchwały. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Wyjaśniła, że Starostwo Powiatowe przysłało do gminy porozumienia w sprawie 

współfinansowania dwóch zadań inwestycyjnych na terenie naszej gminy. Podpisanie 

porozumień jest uwarunkowane podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla powiatu toruńskiego. Realizacja inwestycji wpłynie na poprawę stanu dróg powiatowych 

na terenie naszej gminy. Nadmienić należy, iż zadanie realizowane przez Starostwo 

Powiatowe opiewać będzie na kwotę 1 mln 300 tys. zł., a całe przedsięwzięcie, polegające na 

poprawie nawierzchni dróg powiatowych  na łączną kwotę 3 mln 950 tys. zł. Wkład Gminy 
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Zławieś Wielka w to zadanie to kwota 150 tys. zł. Zadanie pod nazwą remont drogi 

powiatowej na odcinku Rozgarty – Górsk wyniesie 600 tys. zł z czego w 2014 roku udział 

gminy wyniesie 60 tys. zł i w 2015 roku  również kwota 60 tys. zł. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował i otworzył dyskusję w ww. temacie.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Powiedziała, że jak najbardziej jest za tym, aby drogi były remontowane. Zapytała, z jakich 

środków z budżetu zostaną przeznaczone pieniądze na to zadanie, ponieważ nie było ono 

planowane wcześniej, a jak wiadomo budżet gminy jest bardzo napięty. Dodała, że rzuciła 

okiem na uchwałę budżetową otrzymaną również dzisiaj, w której zauważyła, że środki na 

omawiane zadania zostaną przesunięte z bitumowania dróg. W konsekwencji nasuwa się 

pytanie, z bitumowania których dróg zrezygnujemy, aby wprowadzić zadanie, o którym 

mówiła pani Skarbnik.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Powiedziała, że niestety budżet jest taki, jaki jest i ciężko było zmieścić w nim wszystkie 

wnioskowane zadania. Po rozmowie z Panią Skarbnik z Powiatu okazało się, że do 31 

stycznia musi być złożony wniosek i podpisane porozumienie, abyśmy mogli wraz z 

Powiatem realizować te zadanie. W konsekwencji wraz z wójtem postanowiła, o tym, że na 

chwilę obecną środki na nie zostaną przesunięte z bitumowania, a przy najbliższej okazji, 

kiedy do budżetu wpłyną subwencje, środki na bitumowanie zostaną przywrócone. 

Niepodpisanie porozumień nie pozwoli nam skorzystać z tak dużej pomocy Powiatu. Kwoty 

udziału gminy w tych zadaniach w porównaniu do otrzymanych środków naprawdę nie są 

duże.   

Małgorzata Kutnik - radna 

Popiera jak najbardziej to zadanie. Zapytała, z jakiego projektu Starostwo Powiatowe będzie 

realizowało te inwestycje, bo chyba od wczoraj nie się ono nie zrodziło i już dawno było 

wiadomo, że powiat będzie realizował taki projekt. Odnosząc się do subwencji, o których 

mówiła Pani Skarbnik zapytała, czy subwencje, które wpłyną do budżetu będą subwencjami 

na drogi, czy na cos innego. Bo chyba na tę konkretna drogę nie wpływają subwencje.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Powiedziała, że będzie to subwencja ogólna, która wpłynie do budżetu. Pozwoli to zwiększyć 

budżet po stronie dochodów i tym samym po stronie wydatków. Możliwe będzie wtedy 

przywrócenie środków zabranych z bitumowania.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Powiedziała, że nie otrzymała jeszcze odpowiedzi na jedno pytanie, rozumie, że na dzień 

dzisiejszy zmniejsza się środki w paragrafie bitumowanie dróg to, z jakich dróg, które były w 

planie się rezygnuje. Chciałaby usłyszeć konkretną odpowiedź.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie rozstrzygnięto jeszcze, z jakich dróg się rezygnuje. 

Uważa, że zanim zacznie się remonty dróg środki na te zadania zostaną przywrócone. 

Wyjaśnił, że Starostwo Powiatowe uruchomiło tak zwany Wieloletni Program przebudowy 
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Obiektów Inżynieryjnych zlokalizowanych w ciągach dróg powiatowych, o których na pewno 

więcej wie członek Zarządu Powiatu Pan Wiesław Kazaniecki. Na dzisiaj zaistniała taka 

potrzeba, aby podpisać te porozumienia. Wszyscy dobrze wiedzą, jaki jest stan drogi 

Markiewicza oraz mostek w Zaroślu Cienkim. W wyniku negocjacji ze Starostem udało się 

niedużym kosztem wprowadzić te zadania do realizacji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Dodał, że nie raz dyskutowano o tych drogach i faktycznie jest ogromna potrzeba ich 

remontu. Uważa, że trzeba zrobić wszystko, aby udało się zrealizować te przedsięwzięcia i to 

jeszcze tak niskim kosztem.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Odpowiedziała, że nie neguje zasadności i celowości wykonania tych inwestycji. Budżet 

został opracowany i przyjęty miesiąc temu, a w tej chwili, z niedawno uchwalonego budżetu 

zdejmuje się środki z bitumowania. Na pewno na bitumowanie dróg był jakiś plan, pewne 

drogi, czy ich odcinki były w nim zamieszczone i jeżeli nikt nie jest w stanie odpowiedzieć, z 

jakich dróg się rezygnuje, to bardzo prosi o cały wykaz dróg, które miały zostać zrobione w 

2014 roku. Wie, że subwencje wpływają do budżetu, ale na nową inwestycję nie, ponieważ 

nie była ona planowana i wpłyną one na inne paragrafy. Uważa, że takie uzasadnianie, że do 

budżetu wpłyną subwencje nie jest wyjaśnieniem.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że wyniknęło to z tego, że tak jak każdy samorząd, tak też Powiat Toruński 

boryka się z problemami finansowymi. Starostwo uruchomiło linię kredytową w postaci 

obligacji, ale trwało to długo. Rozmowy na temat tych inwestycji były, ale bez konkretów, 

ponieważ nie było pomysłu na sfinansowanie remontów. Teraz, kiedy wszystko się udało 

można było wprowadzić do budżetów te zadania i dlatego również nasza gmina wprowadza 

do swojego budżetu taką poprawkę. Dodał, że nie trzeba się martwic, ponieważ na dzień 

dzisiejszy nie wyklucza się żadnej drogi z bitumowania, ponieważ wiadomym jest, że środki 

na te zadania gmina będzie miała.  

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych, radny powiatowy 

Uzupełniając wypowiedź wójta powiedział, że Powiat Składał wniosek do programu 

Infrastruktura i Środowisko już 2 lata temu. Po analizie stwierdzono, że zostanie część 

środków z tego programu. Radni Powiatowi z terenu naszej gminy jak i inne zainteresowane 

osoby starały się, aby drogi z naszej gminy zostały również przyjęte do realizacji, dlatego 

teraz, kiedy udało się osiągnąć ten cel gmina Zławieś Wielka musi w pewnej części 

partycypować w kosztach.  

Małgorzata Kutnik - radna 

To, o czym powiedział Pan Kazaniecki powinno paść z ust Pana Wójta. Dodała, że trochę 

więcej szczegółów i rozwiewa się pewne niejasności.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał czy w tej sprawie jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Nikt z radnych nie 

zgłosił się.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXIII/238/2014 
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w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu. 

 

Poprosił Panią skarbnik o omówienie zmian w budżecie.  

 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Odczytała uzasadnienie do uchwały. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał radnych, czy mają pytania do uchwały.  

Jarosław Karczewski - radny 

Zapytał o punkt drugi uzasadnienia, który odnosi się do zakupu tablic interaktywnych dla 

szkół. Czy nie było wiadomym wcześniej, że takie tablice będą kupowane. Powiedział, że 

ledwo budżet został dopięty, a po miesiącu wprowadza się do niego zmiany. Skoro przesuwa 

się kwotę na zakup tych tablic, to z czego się rezygnuje w tym przypadku. 

 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Wyjaśniła, że wniosek na ten projekt składany był już w zeszłym roku. Nie był on 

zaplanowany w budżecie ze względu na to, że było to zadanie inwestycyjne i nie było już na 

nie środków, a szkoły dostały zwiększony plan wydatków bieżących. Z Urzędu 

Marszałkowskiego wpłynęła informacja, że to zadanie musi być jak najszybciej włożone do 

budżetu w związku z tym, że następuje jego realizacja. Środki na to zadanie przesuwa się z 

bieżących wydatków szkół. Nie jest tak, ze teraz zabierając te środki zostawia się szkoły na 

pastwę losu. Jak wiadomo dyrektorzy szkół przy planowaniu budżetu zwiększyli w 

porównaniu do ubiegłego roku swoje budżety o ok. 500 tys., zł. Wyjaśniła, że budżet na 2014 

rok był przygotowywany naprawdę starannie, ale mimo to szkoła w Górsku, Złejwsi Wielkiej 

i Rzęczkowie otrzymała budżety zwiększone o ponad 200 tys. Uważa, że przeznaczanie 

środków z bieżących wydatków szkół nie jest tak drastyczne, jak przeznaczenie takiej kwoty 

z budżetu gminy.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Zapytała, czy tablice interaktywne, o których mowa to nowy projekt czy może to jeszcze stary 

temat.  Pamięta, że w poprzednim projekcie z zakupu tablic nie skorzystała szkoła z 

Przysieka, ponieważ dyrektor za późno złożył wniosek. Jeżeli w tej chwili jest to nowy 

projekt, to, dlaczego nie znalazła się w nim właśnie szkoła z Przysieka. Kolejne pytanie 

dotyczyło punktu 3 uzasadnienia odnośnie przesunięcia środków na montaż palnika na pelet 

w budynku szkoły w Górsku. Pamięta, że kiedy szkoła w Górsku była oddana do użytku 

znajdował się w niej piec na pelet i na pewno wszystkie urządzenia potrzebne do tego również 

były tam zamontowane. Mimo zmiany systemu ogrzewania szkoły urządzenia potrzebne do 

ogrzewania szkoły peletem powinny się tam znajdować, dlatego nasuwa się pytanie gdzie się 

one znajdują skoro przesuwa się środki na zakup nowych.  

Krzysztof Rak – asystent 

Wyjaśnił, że system ogrzewania szkoły peletem nie sprawdził się, ponieważ zamontowane 

urządzenia nie spełniały dobrze swojej funkcji, dlatego w późniejszym czasie zmieniono 

ogrzewanie na olejowe. Niestety ogrzewanie olejowe jest bardzo kosztowne, dlatego w 

ubiegłym roku ponowiono próbę montażu systemu ogrzewania peletem. Po obejrzeniu tego 

systemu i sprawdzeniu go w innych szkołach, nie z terenu naszej gminy, postanowiono z 

powrotem wrócić do niego w szkole w Górsku. Poprzednie urządzenia nie sprawdzały się, nie 
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ma ich w szkole w Górsku, dlatego należy zamontować nowe urządzenia, co wynika z 

oszczędności. Stare urządzenia znajdują się prawdopodobnie w Spółdzielni Mieszkaniowej w 

Przysieku.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Zapytała, w jaki sposób urządzenia do ogrzewania peletem zostały przekazane do spółdzielni 

w Przysieku.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że o to należy zapytać poprzedniego wójta. Próbowano dotrzeć do 

dokumentów potwierdzających przekazanie tych urządzeń, ale niestety nic nie udało się 

znaleźć.   

Jarosław Karczewski - radny 

Zapytał czy w związku z tym, że w szkołach przesuwa się środki na zakup tablic 

interaktywnych nie są zagrożone inne zadania. Poprosił o dopuszczenie do głosu Dyrektora 

ZS w Złejwsi Wielkiej, aby mógł on wypowiedzieć się w tej sprawie. 

Robert Swiontek Brzezinski – Dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Powiedział, że dzień wcześniej dowiedział się o tym, że środki na tablice mają być zabrane z 

budżety szkoły. Plan w paragrafie, z którego mają być zabrane środki w ubiegłym roku 

wyniósł 235 tys. a na 2014 rok zaplanowane było 225 tys. Urząd gminy zmniejsza na tym 

paragrafie kwotę do 170 tys., czyli pomniejsza całość o 55 tys. tj. ok. 14 tablic 

interaktywnych. Jeżeli chodzi o budżet szkoły to faktycznie został on powiększony o ok. 260 

tys. złotych. Przy tworzeniu budżetu dla szkoły planowano remont łazienek w szkołach, 

ogrodzenie szkół oraz zmianę podłóg w szkole w Czarnowie. Na ten moment ze środków, 

które zostają można sobie pozwolić jedynie na wymianę podłóg oraz zrobienie ogrodzenia, 

ponieważ reszta środków potrzebna jest na funkcjonowanie szkoły. Jak wiadomo wszystkiego 

nie da się przewidzieć. Na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego widnieje 

informacja, że partnerem w tym projekcie jest gmina Zławieś Wielka, więc jeśli szkoła 

bezpośrednio partycypuje w części kosztów związanych z tą inwestycją, to na koniec roku o 

te koszty będzie brakowało w budżetach szkół. Dodał, że przy 5 mln budżecie szkoły jest w 

stanie znaleźć 15 tys. złotych na to zadanie, ale 34 tys. niestety nie. Wyjaśnił, że rozmawiał z 

Panią Dyrektor ZS w Rzęczkowie i ona również nie wiedziała, że to szkoły będą musiały 

zabezpieczyć środki na tablice w swoich budżetach. Jest to druga edycja tego projektu, 

dlatego uważa, że na przyszłość powinno się wcześniej skonsultować takie rzeczy z 

dyrektorami. Lepszą i tańszą inwestycją jest zakup tablic interaktywnych mobilnych, które są 

wielkości telefonu komórkowego i są dużo tańsze. Nie kwestionuje tego, że zakup tablic 

interaktywnych jest potrzebny, ponieważ cieszy się, że gmina stara się doposażyć szkoły. 

Poprzedni projekt finansowany był ze środków z budżetu gminy, a kiedy spada to na barki 

szkoły to ciężko jest sobie z tym poradzić, ponieważ jest to duże obciążenie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy dyrektorzy szkół składali wnioski na tablice, o których mowa.  

Robert Swiontek Brzezinski – Dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że dyrektorzy wyrażali chęć nabycia tablic, ale nie było przy tym informacji o 

tym, że szkoły będą finansować ten zakup z własnych środków.  



 8 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Zapytała, czy lepszym rozwiązaniem byłoby zwiększenie budżetu na materiały o 2,4% a 

wynagrodzenia osobowe tylko dla pracowników obsługi o 3%. Przypuszcza, że na cały 

budżet dyrektor dostałby więcej może o 40 tys. złotych. Przy innym przeliczeniu kwota dla 

ZS w Złejwsi Wielkiej została powiększona o kwotę ok. 263 tys. w stosunku do roku 

ubiegłego. Jest to chyba nauczka na przyszły rok, aby zastosować zwiększenie tylko o 2,4% 

oraz 3% na wynagrodzenia dla obsługi i nic więcej. Projekt budżetu, jaki dyrektor złożył do 

gminy był większy o ok. 480 tys. złotych. Gdyby tak zrobiły pozostałe szkoły i nic nie można 

byłoby obciąć na pewno nie uchwalonoby budżetu gminy, a gmina musiałaby opracować i 

realizować program naprawczy. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że rok 2014 jest taki, jaki jest i na pewno każdy w swoim budżecie będzie 

zaciskał pasa. Ma nadzieję, że dyrektorzy staną na wysokości zadania i poradzą sobie z 

budżetami szkół, a urząd gminy będzie radził sobie z budżetem.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Powiedziała, że nie otrzymała odpowiedzi na swoje pytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że po części już padła odpowiedź, jest to druga edycja projektu. Jeżeli chodzi o 

to, dlaczego szkoła w przysieku nie otrzymała tablic interaktywnych, powiedział, że był 

termin składania wniosków, szkoły, które zgłosiły się w odpowiednim terminie zostały 

wciągnięte na listę. A te, które niestety spóźniły się z wnioskami nie otrzymają tablic. 

Wszystkie szkoły, które złożyły wnioski tablice otrzymają. Nikt z radnych nie zabrał więcej 

głosu w omawianym temacie.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXIII/239/2014 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2014 r. 

Poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika gminy 

Wyjaśniła, że na wniosek Pani Dyrektor ze Szkoły Muzycznej przygotowano uchwałę o 

utworzeniu dla szkoły rachunku dochodów własnych. Pani Dyrektor uzasadnia potrzebę tym, 

że pozwoli to na gromadzenie środków za wypożyczanie instrumentów oraz z darowizn 

przekazanych na szkołę.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu. Nikt z radnych nie zgłosił się.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXIII/240/2014 

w sprawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przez 

samorządowe jednostki budżetowe gminy Zławieś Wielka prowadzące działalność 

oświatową 
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Powiedział, że kolejna uchwała dotyczy zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy oraz Komisji 

Rady Gminy, zapytał czy ktoś z radnych ma pytania do projektu. Nikt z radnych nie zgłosił 

się. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie podjęto 

uchwałę Nr XXXIII/241/2014 

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Zławieś Wielka oraz planów 

pracy Komisji Stałych Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

Wyjaśnił, że przy kolejnej uchwale dotyczącej wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

należy powołać komisję skrutacyjną i poprosił o podawanie kandydatów do komisji. Jako 

pierwszego kandydata podał radnego Borzęckiego, który wyraził zgodę na pracę w komisji. 

Radny Kędzierski zaproponował na członka komisji radnego Pawłowskiego, który również 

wyraził zgodę. Radna Kutnik zaproponowała kandydaturę radnego Lizaka, nie wyraził on 

zgody na pracę w komisji. Radny Pyzik zgłosił radną Przekwas do pracy w komisji, która 

wyraziła zgodę. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko 

wiceprzewodniczącego rady Gminy. Osobiście zgłosił kandydaturę radnego Lizaka. Radny 

Lizak wyraził zgodę na kandydowanie. Nikt z radnych nie zgłosił więcej kandydatów. 

Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwy na ukonstytuowanie się komisji skrutacyjnej.  

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy 

Powiedział, że został przewodniczącym komisji skrutacyjnej i wyjaśnił radnym zasady 

głosowania.  

W trakcie rozdawania kart do głosowania z pytaniem zgłosił się radny Dudzic. 

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, dlaczego przed tą uchwałą przewodniczący nie otworzył dyskusji, wyjaśnił, że 

miałby kilka pytań w tym temacie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przeprosił za niedopatrzenie i udzielił głosu radnemu Dudzicowi. 

Jerzy Dudzic – radny 

Powiedział, że przewodniczący na sesji w październiku, jako główny pomysłodawca tych 

zmian powiedział, że zmienia się zapis w statucie o wyborze drugiego wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy na przyszłość, ale póki, co nikogo nie wybieramy. Poprosił, aby przewodniczący 

ponownie uzasadnił powołanie drugiego wiceprzewodniczącego.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, ze już wcześniej uzasadniał tę potrzebę. Na pytanie, które zostało zadane już 

udzielił odpowiedzi, jak i również na inne pytania dotyczące zmian w statucie. Dodał, że to co 

mówił wcześniej cały czas podtrzymuje.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał skąd będą pochodziły środki finansowe na sprawowanie tej funkcji. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Odpowiedział, że środki na sprawowanie tej funkcji zostaną wzięte z paragrafu 

przeznaczonego na funkcjonowanie Rady Gminy.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy w chwili planowania budżetu paragraf na Radę Gminy był tworzony z myślą o 

utworzeniu tej funkcji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że budżet zaplanowano z tym, co mogłoby się stać.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy przewodniczący mógłby powiedzieć w ilu imprezach uczestniczył i jak był 

zaabsorbowany pracą dodatkową, która, jak zaznaczył, nie jest praca społeczną, ponieważ 

dostaje za nią wynagrodzenie w postaci diety. Powinna ona rekompensować koszta, które w 

związku z tą pracą są ponoszone.  Zaproponował, aby na każdej sesji przewodniczący składał 

sprawozdanie z pracy między sesjami. Poprosił, aby poddano jego wniosek pod głosowanie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że nigdy nie robił statystyki ze swojej pracy i nie jest w stanie odpowiedzieć 

konkretnie radnemu na zadawane pytania. Wyjaśnił, że spotkań było tyle, że na pewno nie 

udało mu się we wszystkich uczestniczyć. Jeżeli chodzi o wniosek o składanie sprawozdania 

ze swojej pracy nie uchyla się od tego i poddaje wniosek pod głosowanie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek radnego o składanie sprawozdania z 

okresu między sesjami przez przewodniczącego został odrzucony. Za przyjęciem wniosku 

głosowało 4 radnych, przeciw 10 i 1 radny wstrzymał się od głosowania. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tej sprawie. Nikt z 

radnych nie zgłosił się. Komisja skrutacyjna przystąpiła do pracy.  

Przewodniczący ogłosił przerwę na policzenie głosów przez komisję skrutacyjną. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wznowił obrady po przerwie.  

Robert Borzęcki – zastępca przewodniczącego Rady Gminy(przewodniczący komisji 

skrutacyjnej) 

Odczytał protokół komisji skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Komisja skrutacyjna stwierdziła, że w wyniku tajnego 

głosowania przy 11 głosach za 3 przeciw i jednym głosie nieważnym radny Henryk Lizak 

został wybrany na wiceprzewodniczącego Rady Gminy.  

Henryk Lizak – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Podziękował radnym, którzy na niego głosowali oraz tym, którzy mieli inne zdanie w tym 

temacie. Powiedział, że wszystko jest do przeanalizowania.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Powiedział, że po konsultacji z prawnikiem należy przegłosować uchwałę potwierdzającą 

wybór radnego Lizaka na wiceprzewodniczącego.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Wyjaśnił, że zgodnie z komentarzami do ustawy o samorządzie gminnym należy podjąć 

uchwałę, która potwierdza sam fakt wyboru, który został dokonany przez głosowanie tajne. Z 

formalnego punktu widzenia należy potwierdzić zaistniały fakt uchwałą. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy 12 głosach za i 3 wstrzymujących się podjęto 

uchwałę Nr XXXIII/244/2014 

w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Małgorzata Kutnik - radna 

Zapytała, czy wiceprzewodniczący Rady Gminy może być jednocześnie przewodniczącym 

komisji, ponieważ tak jest w przypadku radnego Lizaka. Przy okazji powiedziała, że na 

stronie internetowej gminy znajduje się nieaktualny statut. Poprosiła, aby został on 

zamieszczony ze zmianami, które były podjęte na jednej z poprzednich sesji oraz o to, aby 

uaktualniać stronę gminą, bo niestety jest ona bardzo, bardzo nieaktualna.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Odpowiedział, że z ustawy o samorządzie nie wynika zakaz pełnienia dwóch funkcji w 

Radzie Gminy. Dodał, że sprawdzi, czy nie ma takiego zapisu w statucie, ale jeżeli nie ma 

tam takiego zapisu to nic nie stoi na przeszkodzie, aby pełnić obie funkcje jednocześnie.  

Henryk Lizak – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że aby wyjaśnić zaistniałą okoliczność rezygnuje z przewodnictwa w komisji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zakończył dyskusję. Wyjaśnił, że w kolejnym projekcie w paragrafie pierwszym gdzie 

wymieniono wchodzące w skład związku ZIT miejscowości należy wykreślić gminę Nakło, 

Szubin i Łabiszyn. Poprosił wójta o omówienie uchwały.   

Jan Syrdyka – wójt 

Odczytał uzasadnienie do uchwały. Wyjaśnił, że po kolejnych spotkaniach dotyczących tego 

tematu okazało się, że nie wszystkie gminy zostały wpisane do związku ZIT. Są to gminy 

Nakło n/Notecią, Szubin i Łabiszyn. Sejmik Województwa Kujawsko – Pomorskiego 

podejmuje decyzję o tym, kto może należeć do tego związku, a póki, co dla tych gmin nie ma 

takiej decyzji.   

Małgorzata Kutnik - radna 

Zapytała, czy już jest ostateczne porozumienie pomiędzy Toruniem a Bydgoszczą dotyczące 

powstania Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. Z tego, co wie, to decydenci obu miast nadal 

nie podjęli ostatecznych decyzji, w jaki sposób zostanie to utworzone. Zwróciła uwagę, na to, 

że może być taka sytuacja, że Rada Gminy podejmie stosowne uchwały, a prezydenci obu 

miast nie dojdą do porozumienia.  
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Jan Syrdyka – wójt 

Odpowiedział, że faktycznie tak może być, ale to nie znaczy, że nie można się 

przygotowywać do tego przedsięwzięcia. Na dzień dzisiejszy podejmuje się działania w celu 

uświadomienia obu prezydentom, że samorządy są gotowe do współpracy. Ministerstwo 

zadecydowało, o tym, że Toruń i Bydgoszcz mają tworzyć jeden ZIT i na pewno zdania w 

tym temacie nie zmieni. Jeżeli tak się nie stanie środki w wysokości 156 mln. euro zostaną 

przekazane do innych miast. Obaj prezydenci musza się dogadać, w przeciwnym wypadku 

straty poniesie społeczeństwo. 

Małgorzata Kutnik - radna 

Powiedziała, że czytała na temat miejskich obszarów funkcjonalnych i z artykułu wynikało, 

że pewne miasta, które miały zostać połączone złożyły do ministerstwa osobne wnioski i 

ministerstwo wyraziło zgodę na powstanie dwóch odrębnych obszarów, o których mowa. 

Wynika z tego, że ministerstwo nie może nic narzucać. Uważa, że w naszym przypadku 

mogło jedynie zasugerować takie połączenie. Dodała, że przekazuje informacje, o których 

czytała w Internecie.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zamknął dyskusję na ww. temat. Odczytał projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęto 

uchwałę Nr XXXIII/245/2014 

w sprawie wyrażenia woli współpracy pomiędzy Gminą Zławieś Wielka, a pozostałymi 

gminami tworzącymi miejskie Obszary Funkcjonalne Bydgoszczy i Torunia przy 

realizacji zadań przewidzianych dla Związku ZIT. 

Jan Syrdyka – wójt 

Wyjaśnił, że informacje, które przekazuje, są z pewnych źródeł, a nie z internetu i wyraźnie 

na spotkaniach mówi się o tym, że Toruń i Bydgoszcz muszą się dogadać. 

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Wracając do tematu łączenia funkcji wiceprzewodniczącego z przewodniczącym komisji 

powiedział, że w statucie gminy nie ma regulacji, które uniemożliwiałyby łączenia obu 

funkcji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił kierownika Kwiatkowskiego o omówienie projektu uchwały w sprawie nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Przedstawił radnym położenie ulicy o proponowanej nazwie Zielna. Dodał, że wszelkie 

formalności z tym zostały dopełnione i można podjąć uchwałę w tej sprawie. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Nikt z radnych nie miał uwag do uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęto 

uchwałę Nr XXXIII/246/2014 
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w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czarne Błoto 

 

Poprosił Panią Kierownik GOPS-u o omówienie ostatniego projektu uchwały. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Odczytała uzasadnienie do uchwały. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęto 

uchwałę Nr XXXIII/247/2014 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. 

Ad. 5. Informacja o pracach wójta między sesjami. 

Jan Syrdyka – wójt 

Przedstawił informację o pracy miedzy sesjami. Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał czy radni mają pytania do omawianego punktu. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

Ad. 6 Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał o pismach, jakie wpłynęły do Rady Gminy odnośnie dofinansowywania wywozu 

odpadów w trzech parafiach. Poprosił radcę prawnego o przedstawienie możliwości i 

kompetencji Rady Gminy, co do dofinansowywania wywozu odpadów z cmentarzy.  

Krzysztof Koblański – radca prawny 

Wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie widzi podstawy prawnej umożliwiającej Radzie Gminy 

dofinansowywanie cmentarzy. Nie ma przepisów ustawy, pod którą można byłoby zaliczyć 

pomoc finansową przy wywozie odpadów z cmentarzy parafialnych. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za wyjaśnienia. Poprosił prezesa Kazanieckiego o dokonanie analizy kosztów 

związanych z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów z cmentarzy. Dodał, że pomogłoby to 

radnym zobaczyć jak sprawa się kształtuje. 

Wiesław Kazaniecki – Prezes Zakładu Usług Komunalnych 

Powiedział, że podejmowane są działania, aby obniżyć koszt wywozu odpadów z cmentarzy. 

Ustawione zostały przy cmentarzach pojemniki na zbiórkę selektywną, co jest tańszym 

rozwiązaniem. Dodał, że mieszkańcy powoli stosują się do tego i zaczynają segregować 

odpady. Planowane jest spotkanie z księżmi z parafii, przy których znajdują się cmentarze i 
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na następnej sesji będzie można przedstawić radnym jak sytuacja wygląda. Powiedział, że 

najgorzej zawsze jest w miesiącu listopadzie i w grudniu, ale w przeciągu roku nie widzi w 

tym problemu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał o jeszcze jednym piśmie, które wpłynęło do Rady Gminy od Pana Sławomira 

Wiśniewskiego. Dotyczyło ono rozgraniczenia drogi pomiędzy gmina a Państwem Kwapisz. 

Jest to problem działki, która została umieszczona w kategoryzacji dróg. Strona w sporze 

pomiędzy Państwem Wiśniewskim a Państwem Kwapisz nie jest gmina. Gmina może odnieść 

się jedynie do drogi ujętej w kategoryzacji, której jest właścicielem.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Wskazując na mapie opisał obecnym położenie gruntów, które stanowią problem. Chodziło o 

wyznaczenie drogi koniecznej dla Państwa Wiśniewskich, która stanowiłaby dojazd do ich 

gruntów. Droga została wyznaczona na gruntach Państwa Kwapisz. Niestety Państwo 

Kwapisz nie godzili się na takie rozwiązanie. Na poprzedniej sesji udało się uchwalą 

skategoryzować drogi gminne, wśród których znajduje się droga gminna, która może 

stanowić dojazd do gruntów Państwa Wiśniewskich.  

Waleria Wiśniewska – zainteresowana obradami 

Wyjaśniła, że 14 lat toczy się postępowanie z Panem Kwapiszem, który nie godzi się na 

ustanowienie drogi na jego gruntach. Ma wyrok prawomocny na ustanowienie drogi i nie 

rozumie, dlaczego gmina nie chce robić rozgraniczenia. Zapytała, czy gmina nie uznaje 

wyroku sądu. Dodała, że pole ma wielkość 4 ha, a nie ma możliwości dojazdu do niego. 

Kolejna kwestia dotyczy drogi gminnej, objętej kategoryzacją, która mogłaby stanowić 

dojazd do jej pola. Wyjaśniła, że droga, ta ma różne szerokości na swojej długości. W pasie 

tej drogi zostały wybudowane ogrodzenia mieszkańców i niestety sprzęt rolniczy czy 

kombajn nie może tamtędy przejechać. Zapytała, dlaczego droga gminna na całym odcinku 

nie jest o szerokości 6 m. Powiedziała, że gmina popełniła błąd pozwalając budować się 

ludziom przy tak wąskiej drodze. Domaga się, aby uznano wyrok sądu i dokonano 

rozgraniczenia w taki sposób jak zostało zasądzone.  

Odbyła się dyskusja na ww. temat, w której udział wzięli: Piotr Pawlikowski, Małgorzata 

Kutnik, Mirosław Kwiatkowski, Waleria Wiśniewska, Andrzej Pyzik. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podsumowując powiedział, że trudno będzie znaleźć kompromis dla tej sytuacji. Jedynym 

rozwiązaniem jest dogadanie się Państwa Kwapisz z Państwem Wiśniewskim. Niestety, ani 

sąd, ani gmina nie jest w stanie pogodzić obu rodzin, jeżeli sami tego nie zrobią. 

Marcin Kędzierski – radny 

Odczytał protokół z posiedzenia Klubu Radnych „Nowy Czas”, na którym zdecydowano o 

odwołaniu radnej Kutnik z funkcji przewodniczącej oraz członka klubu. Poinformował, że 

przeprowadzono wybory, w wyniku, których na nowego przewodniczącego wybrano Marcina 

Kędzierskiego, a na zastępcę Roberta Borzęckiego.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odnosząc się do wypowiedzi radnej Kutnik odnośnie aktualności statutu powiedziała, że na 

stronie internetowej gminy w zakładce o tytule „Statut Gminy” jest statut z marca 2011 roku, 
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który jest aktualny. Dla jasności sprawy, faktycznie w tej samej zakładce, powinna znaleźć się 

uchwała zmieniająca statut. Na podstawie uchwały zmieniającej nie można ingerować w treść 

uchwały z marca. Jedynie ogłoszenie tekstu jednolitego umożliwia uwzględnienie wszystkich 

zmian i wtedy ta zmiana z jesieni ubiegłego roku mogłaby być naniesiona. Dlatego w treści 

uchwały z marca nic się nie zmieni. Dołączymy do zakładki uchwałę zmieniającą.     

Małgorzata Kutnik - radna 

Powiedziała, że uchwały zmieniającej do zeszłego tygodnia do czwartku nie było. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że w zakładce Statut Gminy faktycznie jej nie było, ale w zakładce Uchwały 

zamieszczona jest uchwała z jesieni zmieniająca statut.  

Jarosław Karczewski - radny 

Korzystając z okazji, poprosił obecnych o wsparcie inicjatywy społecznej dotyczącej ochrony 

lasów odnośnie dostępu do wykupu lasów przez obcokrajowców. Poprosił, aby osoby 

zainteresowane podpisały listę, dzięki której po zebraniu podpisów odbędzie się referendum 

umożliwiające społeczeństwu polskiemu wypowiedzenie się w tej kwestii.  

Małgorzata Kutnik - radna 

Ponownie poprosiła o wykaz firm z podziałem na rejony odśnieżania. Przypomniała, że 

prosiła na dzisiejszej sesji o wykaz dróg przeznaczonych do bitumowania w 2014 roku. 

Zapytała, co było przyczyną usunięcia z porządku obrad projektów numer 3 i 4. Zwracając się 

do wójta poprosiła o zdyscyplinowanie pracowników i zwracanie uwagi na decyzje 

wychodzące z urzędu gminy, ponieważ są w nich błędy. Pomylone są nazwiska adresatów. 

Jeżeli wójt chciałby się konkretnie dowiedzieć, o kogo chodzi to przekaże taką informację po 

sesji. Dodała, że takie „baboki” nie powinny się zdarzać. Poprosiła, o odpowiedź na piśmie, 

czego dotyczy zarządzenie Wójta Gminy Zławieś Wielka nr 50/2013 z dnia 10 października 

2013 roku.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Jeżeli chodzi o usunięcie z porządku obrad tych projektów zostało to zrobione na wniosek 

wójta. Po konsultacjach wójt zdecydował o przygotowaniu pakietu uchwał, które będą 

skłaniały przedsiębiorców, czy osoby chcące rozpocząć działalność gospodarczą do 

inwestowania na terenie gminy. Uważa, że jest to dobry pomysł na rozwój gminy. Zapytał, 

czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Nikt więcej nie zgłosił się. 

Ad. 7. Zamknięcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

O godzinie. 16. 50  zamknął obrady XXXIII sesji rady Gminy.  

 

 

 

 


